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Z Á P I S N I C A 

 

Z 10. mimoriadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrachove  konaného  

dňa 6.11.2023 v zasadačke Obecného úradu v Hrachove o 17,00 hod 

 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

 

 

 

 

P r í t o m n í   poslanci OZ:             podľa prezenčnej listiny 

N e p r í t o m n í   poslanci OZ:       Ing. Miroslav Badinka  

Ď a l š í   prítomný:                            podľa prezenčnej listiny  

 

 

 

 

Program zasadnutia: 

  

1. Otvorenie  zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Schválenie návrhu Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce Hrachovo 

5. Rôzne 

6. Záver 
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ROKOVANIE: 

 

K bodu č. 1 - Otvorenie zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Hrachovo (ďalej len OZ) otvoril starosta obce 

Ondrej Knechta (ďalej len starosta) a privítal poslancov. Uviedol, že 10. riadne zasadnutie 

bolo zvolané v zmysle zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov. Skonštatoval, že z celkového počtu 7 poslancov je prítomných 6 poslancov,  Ing. 

Badinka je dlhodobo  PN  (do dnešného dňa ešte nezložil sľub) obecné zastupiteľstvo je 

spôsobilé právoplatne sa uznášať. 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadnutia a  požiadal poslancov o jeho 

doplnenie, resp. pozmenenie. K programu neboli vznesené žiadne pripomienky, starosta dal 

hlasovať za   schválenie programu. 

Hlasovanie: za: 6 (JUDr. Kederová,  Mgr. Liptáková, Lupták, Škvarka, I. Valentová, Vetrák) 

zdržal sa: 0, proti: 0. Program bol jednohlasne schválený a bolo prijaté uznesenie  č. 

93/11/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje program 10. riadneho 

zasadnutia OZ v Hrachove podľa pozvánky bez pripomienok 

 

K bodu č. 2 - Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta určil za zapisovateľku p. Katarínu Marekovú a za overovateľov zápisnice poslancov 

Mgr. Janku Liptákovú a p. Mateja Škvarku. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a 

overovateľov uznesení a zápisnice poslancov Mgr. Janku Liptákovú a p. Mateja Škvarku. 

Hlasovanie: za: 6 (JUDr. Kederová,  Mgr. Liptáková, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) 

zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté uznesenie č. 94/11/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov 

uznesení a zápisnice poslancov Mgr. Janku Liptákovú a p. Mateja Škvarku. 

 

K bodu č. 3 - Voľba návrhovej komisie 

Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie poslancov JUDr. Zuzanu Kederovú a p. 

Ivetu Valentovú. Žiadne pozmeňujúce návrhy neboli. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  

a p. Iveta Valentová. 

Hlasovanie: za: 6 (JUDr. Kederová,  Mgr. Liptáková, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) 

zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 95/11/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení: JUDr. Zuzana Kederová a Iveta 

Valentová. 

 

K bodu č. 4 – Schválenie návrhu Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

Hrachovo 

Starosta: Zmenil sa zákon, treba prijať zásady hospodárenia  a nakladania s majetkom obce, 

my sme ho pripravili a poslali na email a vyzval Ing. Vývlekovú aby oboznámila poslancov, 

boli navrhnuté nasledovné zásady: 

Ing. Vývleková: 16. októbra bol vyvesený na úradnej tabuli aj na webovej stránke, majú 

nadobudnúť účinnosť od l. novembra. V čl. 3 – predmet a rozsah úpravy  na strane 4 – obecné 

zastupiteľstvo schvaľuje od a) po x), bod d) prevody vlastníctva hnuteľného majetku obce na 

základe právnych úkonov, ktorého zostatková hodnota je 5 tis. Eur a viac – zo zákona. Bod e) 

zverenie majetku do správy správcovi v prípade nehnuteľného majetku a hnuteľného majetku 

nad hodnotu 10 tis. €. Bod g) prevod správy a zámenu správy medzi správcami majetku obce  

týkajúce sa hnuteľného majetku nad hodnotu 10 tis. €. Bod h) odpustenie, odpis, prípadne 

zníženie pohľadávky obce nad hodnotu 200 € - nedaňové pohľadávky. 

JUDr. Kederová: Mámme pohľadávky za nájom, alebo za vývoz fekálií? 
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Starosta: zatiaľ sme nemali. 

Ing. Vývleková pokračovala: Bod k) nadobudnutie hnuteľnej veci, ktorej obstarávacia cena je 

vyššia ako 5 tis. €. Potom na strane 6 bod 3. schváleniu obecným zastupiteľstvom podlieha 

nadobúdanie vlastníctva hnuteľných vecí nad 5 tis. €. Bod 4. schváleniu obecným 

zastupiteľstvom podlieha nadobúdanie majetku na základe zmluvy o nájmu veci s právom 

kúpy prenajatej veci (lízing) s obstarávacou cenou nad 5. tis. €. Bod 5. Príspevkové 

a rozpočtové organizácie obce môžu nadobudnúť hnuteľný majetok v obstarávacej cene do 3 

tis. €. Nad hodnotu 3 tis. € len so súhlasom zriaďovateľa a nad 5 tis. € so súhlasom 

zastupiteľstva. Na str. 6 – prevody vlastníctva obecného majetku: bod. 1. prevod vlastníctva 

nehnuteľného majetku obce na iné právnické a fyzické osoby sa uskutočňujú zmluvne a za 

odplatu a vždy podliehajú schváleniu obecným zastupiteľstvom. O zmluvnom prevode 

vlastníckeho práva k hnuteľnému majetku obce rozhodujú: a) starosta obce do hodnoty 3500 

€ zostatkovej ceny, b) obecné zastupiteľstvo nad hodnotu 3500 € zostatkovej ceny. Prevod 

vlastníctva na základe priameho predaju: obec nemôže previesť vlastníctvo svojho majetku 

priamym predajom,  ak všeobecná hodnota majetku presiahne 40 tis. €. Potom na str. 12, ale 

tie nadväzujú na str. 4: Odovzdanie hnuteľného majetku do správy, pokiaľ jeho zostatková 

cena je nad 10 tis. € podlieha schváleniu obecným zastupiteľstvom. Odovzdanie hnuteľného 

majetku do správy, pokiaľ jeho zostatková cena je do 10 tis. € schvaľuje starosta obce a bod 

16. prevod správy majetku obce medzi správcami, pokiaľ jeho zostatková cena je nad 10 tis. 

€. Ďalej na str. 13. bod 3. Obecné zastupiteľstvo schvaľuje odňatie správy hnuteľného 

majetku nad 10 tis. € a do hodnoty 10 tis. € schvaľuje starosta. V čl. 9 Schválenie obecným 

zastupiteľstvom podlieha odpísanie nevymožiteľnej pohľadávky prevyšujúcej 200 €. Na str. 

13 bod 4 pohľadávka je nevymožiteľná, ak je v evidencii dlhšie ako 5 rokov. Potom na strane 

16 bod 3 O prebytočnosti alebo neupotrebiteľnosti hnuteľného majetku obce rozhoduje 

starosta do hodnoty 3 500 € a nad 3500 € rozhoduje obecné zastupiteľstvo. 

JUDr. Kederová: Dajte účinnosť od 7.11.2023, lebo  spätne nemôžeme dať. 

Ing. Vývleková: P. Tekely, advokát povedal, že môžeme aj v novembri schváliť a dať spätne 

účinnosť. 

JUDr. Kederová: Novela zákona nadobúda účinnosť od 1. novembra, ale my schvaľujeme 6. 

novembra a nemôže nadobudnúť účinnosť spätne, kým to nie je schválené. To čo je záväzné 

zo zákona nás zaväzuje od 1. novembra. Zatiaľ sme nemali také úkony, ktoré by bolo treba 

riešiť. Treba povedať hlavnej kontrolórke aj keď sme nemali takýto prípad, lebo podľa novely 

zákona o obecnom zriadení je kontrolór povinný vykonať kontrolu prevodov nehnuteľného 

majetku obce, ktorého všeobecná hodnota prevýšila 20 tis. € za predchádzajúci kalendárny 

roka to do 60 dní po uplynutí kalendárneho roka. 

Iné pripomienky neboli, starosta dal za prijatie návrhu zásad hospodárenia a nakladania 

s majetkom obce hlasovať. 

Hlasovanie: za: 6 (JUDr. Kederová,  Mgr. Liptáková, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) 

zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 96/11/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove schvaľuje návrh Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce Hrachovo 

 

K bodu č. 5 - Rôzne 

Starosta: Prišla správa nezávislého audítora k účtovnej závierke aj ku konsolidovanej závierke 

k 31.12.2022. Ing. Vývleková predniesla záver správy: Podľa názoru audítora predložená 

účtová závierka a konsolidovaná závierka poskytuje pravdivý a verný obraz finančnej situácie 

obce Hrachovo k 31.12.2022 a výsledku jej hospodárenia za rok končiaci sa k uvedenému 

dátumu podľa zákona č. 431/2002 Z.z. o účtovníctve v znení neskorších predpisov. Na 

základe overenia dodržiavania povinnosti obe podľa požiadaviek zákona o rozpočtových 

pravidlách, platných v SR pre územnú samosprávu v znení neskorších predpisov konštatuje, 

že obec Hrachovo konala v súlade s požiadavkami zákona o rozpočtových pravidlách. 
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P. Valentová dala návrh na uznesenie Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie na vedomie a) 

Správu nezávislého audítora k Účtovnej závierke k 31.12.2022 a b) Správu nezávislého 

audítora ku Konsolidovanej účtovnej závierke k 31.12.2022 

Hlasovanie: za: 6 (JUDr. Kederová,  Mgr. Liptáková, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) 

zdržal sa: 0, proti: 0. Bolo prijaté Uznesenie č. 97/11/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie: a) Správu nezávislého audítora k Účtovnej závierke 

k 31.12.2022  a b) Správu nezávislého audítora ku Konsolidovanej účtovnej závierke 

k 31.12.2022 

 

Starosta informoval, že bol podaný projekt na Ultisov dom na MAS a taktiež projekt na školu 

bol odovzdaný na ministerstvo vo výške 552 216,00 €,  z toho 508 039,00 € sú oprávnené 

výdavky a 8 % spolufinancovanie vo výške 44 177,00 €. Ďalšie kroky už čakáme od 

ministerstva. Telocvičňa bola drahá,  to je len prieskum trhu, ale na všetko bude súťaž, tam 

určite ušetríme 10-15%. 

Potom predložil vzory na obecných insignií, s erbom obce cena jednej je 1250,00 € a cena 

druhej 1070,00 € ale do konca mesiaca dajú 10% zľavu, takže 963,00 €. Robia aj obojstranné: 

s erbom a na druhej strane so štátnym znakom, ale je to o 180,00 € drahšie. Počkajme ešte či 

sa ešte neozvú iný dodávatelia. 

JUDr. Kederová: to nám treba, lebo nemáme. 

P. Valentová: Už je to jedno či 1100 alebo 1200 €, ale to je už naveky. Keď treba, tak čo 

načakáme, čo keď to bude drahšie. 

Starosta: Potrebujeme to, lebo nemôžeme použiť insignie so štátnym znakom, keď robíme 

obecnú akciu, ako napr. slávnostné zastupiteľstvo na dni obce. 

JUDr. Kederová: Insignie so štátnym znakom musia byť s trikolórou, je to v zákone. 

 

Starosta ďalej informoval, že bolo vyhlásené výberové konanie na hlavného kontrolóra obce, 

do 20. novembra majú záujemcovia poslať prihlášku. Dňa 13.12. by sme chceli zvolať 

zastupiteľstvo kvôli rozpočtu a tam by sme dali aj schválenie hlavného kontrolóra.  

 

Potom informoval o kybernetickej bezpečnosti, že od 1.1. by sme mali dodávateľsky objednať 

firmu, ktorá by nám vypracovala kybernetickú bezpečnosť na obecnom úrade, t. j.  smernice, 

podľa ktorého by sme sa mali riadiť napr. keď máme centrálny počítač, tak by mal byť 

uzamknutý a zapnuté poplašné zariadenie, čistý stôl – po každom pracovnom dni by mal byť 

čistý stôl, aby náhodou niekto nenašiel nejaké heslo, prípadne nejaké údaje s ktorými by sa 

vedel dostať do počítača, keď zamestnanec opustí budovu počítač by mal vypnúť. Od obcí 

chcú za to od 40 – 80 € mesačne. 

JUDr. Kederová: Firma vypracuje interný predpis a potom ešte za čo budeme platiť? 

P. Valentová: budú zamestnancov školiť a usmerňovať. 

Starosta: Školiť ako sa máme správať aby sa fyzicky niekto nedostal k počítačom a aby 

hackeri  nemali možnosť dostať sa cez noc k počítačom, preto by sa mali počítače  vypnúť. 

 

Starosta sa spýtal kultúrnej komisii či budeme robiť ohňostroj a či sa bude variť čaj a punč. 

Minulý rok sme mali ohňostroj za 350-400 € do akej sumy má kúpiť teraz. 

Poslanci súhlasili s kúpou tak ako aj minulý rok. 

 

JUDr. Kederová sa pýtala ako nám vychádza rozpočet. 

Ing. Vývleková: 27. novembra by chcela zverejniť rozpočet, aby 13.12. mohol byť schválený. 

JUDr. Kederová. Všetko tam treba započítať, aj spolufinancovanie, že či nám to vyjde. 

Ing. Vývleková: čaká ešte na školu, veľmi by sa nemal navyšovať, lebo mzdy nejdú hore, 

kolektíva zmluva je podpísaná do 31.8.2024, do konca roka 2024 sú energie zazmluvnené, 

škola by tiež nemala navyšovať, investičné akcie budeme hradiť z rezervného fondu. 
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JUDr. Kederová: Sa pýtala ešte na zdravotné stredisko, to tiež treba započítať. Dala projekt? 

Starosta: čo budeme vedieť to dáme a čo nie to dáme z rezervného fondu. Projekt dala ten čo 

jej manžel nakreslil, len ešte ho nemáme vyčíslený. 

P. Valentová: treba jej vysjť vústrety.  

JUDr. Kederová: Treba všetky stavebné úpravy naraz urobiť čo najksôr, nekúskujme to. 

Zariadenie si ona dá všetko, ona chce len vodu, elektriku, podlahu a určite sa steny budú 

musieť upraviť. 

Starosta: P. doktorka sa zatiaľ presťahuje do zubnej ambulancii. 

P. Valentová: Táto p. doktorka sa naozaj snaží, o 15:30 h ešte obvoláva ľudí. 

Starosta: naozaj je málo lekárov, dopočul sa, že ju už lákali do Hrnčiarskych Zalužian a tam 

majú všetko spravené, že bude mať bezplatný nájom. Spravíme to, lebo by bolo nešťastie 

keby nám odišla. 

JUDr. Kederová: Môžeme byť radi, že ju máme, ona je tak snaživá, vybavuje pre ľudí aj 

iných lekárov, vyvoláva, objednáva. Treba hneď cenové ponuky, treba s tým pohnúť, nech aj 

ona vidí. 

Starosta: Toalety sme jej urobili, má slušné, čisté a ostatné na budúci rok a na budúci rok, 

alebo na ten ďalší rok nám treba aj cestu spraviť na IB. Až nebudú nejaké výzvy tak budeme 

musieť aj úver zobrať, lebo sme sa zaručili že, keď bude viac ako 60% skolaudovaných 

domov urobíme cestu. Pre pani doktorku to nebude stáť veľa, do tých 20 tis. by sme sa mohli 

zmestiť.  

P. Škvarka: Teraz je všetko drahé, aj robota. 

Starosta: Keby sme vedeli zamestnať aspoň jedného murára, dvaja by pomáhali. Keby p. 

Kubaliak mohol, aké pekné záchody nám porobil. Len on je asi na predčasnom dôchodku, tak 

nemôže robiť. Určite to začneme robiť. Elektrikárov máme, Gódor by nám mohol spraviť 

sponzorsky. 

JUDr. Kederová: V zdravotníctve nebudú nejaké projekty? 

Starosta: Sú ale na otvorenie nového  zdravotníckeho zariadenia pre všeobecného lekára, keď 

sa to nedáva do nájmu, ale keď žiada zriaďovateľ. My sme len majitelia budovy, my by sme 

mohli len cez budovy. 

P. Valentová: Keby sa nám ešte podarilo taká malá lekáreň, ako v Ožďanoch, aj keby nebolo 

každý deň. To by bolo ideálne pre ľudí, hlavne tí starí ľudia. 

P. Vetrák: Keď sa bude robiť rozpočet, mali by sme čo sme pozerali na ulici Hradnej, aby sa 

cesta nepokazila pri p. Šustekovi, lebo ako aj teraz bolo voda sa tam valí, podmýva. Už aj 

mostík pri p. Kubaliakovi, keď sa to zvalí, treba tam jedna raketa betónu a skaly 

a svojpomocne by sme to urobili. Finančne to nie je tak veľa. 

Starosta. Tisíc € raketa, skala cca 200 €. 

JUDr. Kederová: Ešte za dom smútku – predelenie sklom, asi už nie je taká obec, kde je tak. 

Aké náklady by to stálo, ale mali by sme sa s tým mali pohnúť tiež. Zosnulý má byť 

oddelený. 

P. Škvarka: bol na pohrebe v kostole, aj tam bolo tak ako u nás. 

Starosta:  Keď nám boli na kontrole z hygieny v dome smútku prísne pravidlá ako to má byť 

a v kostole už nie sú pravidlá. 

P. Valentová: Keď sme sa rozprávali o tom sa povedalo, že to nerobí taký problém 

zlikvidovať jednu stenu a keď rodina blízka chce ísť k zosnulému, môže ísť. V R. Bani je to 

ideálne. 

P. Škvarka pripomenul, že pri p. Kišákovi je jeden suchý strom a pri p, Berkovi sú tiež dve 

suché tuje, ktoré treba vypíliť. 

Starosta ešte povedal, že miestne dane sa nebudú zvyšovať, ale bude treba nové VZN, 

musíme doplniť aj daň z ubytovania. 
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K bodu č. 6 – Záver 

Nakoniec sa starosta obce opýtal či má ešte niekto niečo dodať, potom  poďakoval všetkým 

prítomným poslancom za  účasť a rokovanie obecného zastupiteľstva ukončil.   

 

 

 

 

                                                                                               ____________________________ 

         Ondrej Knechta 

           starosta obce 

Overovatelia zápisnice : 

 

 

Matej Škvarka                                                                      ____________________________                     

 

 

Mgr. Janka Liptáková                                                           ____________________________ 

 

 

Zapísala: Katarína Mareková 
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D O C H Á D Z K A 

poslancov OZ za rok 2023 

 
Meno priezvisko 

 

III. OZ 

30.01.2023 

IV. OZ 

30.03.2023 

V. OZ 

30.05.2023 

VI. OZ 

01.06.2023 

VII. OZ 

19.7.2023 

Ondrej Vetrák P P P P P 

Ing. Miroslav Badinka N N N N N 

JUDr. Zuzana Kederová P P P P P 

Mgr. Jana Liptáková N P N P P 

Ján Lupták P P P P P 

Matej Škvarka P P P N P 

Iveta Valentová P N P P P 

 

 
Meno priezvisko 

 

VIII. OZ 

21.09.2023 

IX. OZ 

12.10.2023 

X. OZ 

6.11.2023 

Ondrej Vetrák P P P 

Ing. Miroslav Badinka N N N 

JUDr. Zuzana Kederová P P P 

Mgr. Jana Liptáková P P P 

Ján Lupták P P P 

Matej Škvarka P P P 

Iveta Valentová P P P 

 

 

P - prítomný 

N - neprítomný 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


